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Vänsterpartiet i Växjö kommun presenterar:

Vad hände i kommunfullmäktige 20/4? 

Nej till fortsatt kommunal 
drift av Småland Airport
Vänsterpartiet hade lämnat in en motion 
om att avveckla Växjö kommuns ägande i 
Småland Airport. Det finns två anledning-
ar till att kommunen inte bör äga en flyg-
plats. För det första är det inte ekonomiskt 
hållbart att subventionera en flygplats 
med skattepengar. För det andra  är det 
inte hållbart för klimatet. Så sa Johnny 
Werlöv (V) och fick medhåll av Magnus 
P Wåhlin (MP) som biföll motionen. 

Andreas Olsson (C) menade att flyg-
platsen behövs för näringslivet och att 

flyget dessutom kommer vara fossilfritt 
inom kort. Argumentet för biobränsle 
som lösningen för flyget bygger dock på 
att det finns en obegränsad tillgång till 
biobränsle, men skogen har begränsade re-
surser. Resurser som dessutom flera andra 
vill använda sig av, sa Maria Garmer (V) 
och undrade om han verkligen trodde att 
allt flyg är klimatneutralt om tio år? 
Gunnar Nordmark (L) sa att det naturligt-
vis finns en smärtgräns för när kommunen 
inte kan subventionera en flygplats. Det här 
är en bra debatt, tyckte Maria. Det synlig-
gör vad de olika partierna prioriterar. 

Johnny Werlöv och Maria Garmer

Vi måste våga säga att flygandet behöver 
minska och det nu. Att fortsätta som 
vanligt med argumentet att vi snart flyger 
klimatneutralt är oärligt och helt enkelt en 
falsk klimatlösning.



Ny bolagsstruktur för 
Växjo kommun

Julia Berg (S) 
hade ställt en 
interpellation till 
kommunstyrelsens 
ordförande Anna 
Tenje (M) an-
gående den nya bo-
lagsstrukturen, hur 
uppdraget i budget 

2021 lyder och om den nya strukturen är 
beslutad och hur den i så fall ser ut. 

Tenje svarade att det som står i upp-
draget i budgeten är ”en tydligare 
bolagsstruktur”, inget annat är beslutat. 
Arbetet pågår med att arbeta fram den 
nya strukturen. 

Detta är något förvirrande då Blå-gröna 
både i pressmeddelande och i information 
till bolagens styrelser meddelat att Vöfab, 
Videum, Växjöbostäder och Vidingehem 
kommer att slås ihop till två bolag, ett 
lokalbolag och ett bostadsbolag. De verkar 
alltså redan bestämt sig för hur det ska bli 
innan arbetet är klart. 

Vänsterpartiet anser att det är en alldeles 
för stor förändring att genomföra utan 
någon som helst risk- och konsekvens- 
analys. Ibland kan man behöva göra 
förändringar men då måste man först 
bilda sig en uppfattning om vilken 
förändring som är den bästa, och hur 
man kan genomföra den på bästa 
möjliga sätt.

Sätt P för PFAS-gifterna
Vi vänsterpartister har motionerat om 
både utfasning av PFAS och om cirkulära 
upphandlingar. Nu följer vi upp: Vad görs 

i kommunen och i 
vilken takt? sa Carin 
Högstedt (V), som 
i en interpellation 
ställt frågor till 
Magnus P Wåhlin 
(MP), ordförande 
för Hållbarhets- 
utskottet. Wåhlin 

gav ett utförligt svar med exempel på gjorda 
cirkulära upphandlingar, vilket enkelt 
uttryckt innebär krav på produkter som 
framställts av återvunnet material och som 
i sin tur kan återvinnas. 

Han berättade också om arbetet med att 
mäta halten PFAS i dricksvatten, som i 
kommunen inte visar höga värden. Kol-
filter ska dock installeras i reningsverk. 
Fullmäktige och åhörare fick också veta 
att Växjö kommun är med i ett samar-
bete med några andra kommuner som 
anses vara i täten vad gäller hållbara 
upphandlingar.

Det är ett utvecklingsområde, sa Wåhlin 
om upphandlingarna. 
- Saknas personal och kunskaper för att 
komma fram snabbare? undrade Högstedt.
- Ja, kunskaper, menade Wåhlin.

Offentlig sektor har så mycket makt genom 
sina enorma resurser till upphandling av 
produkter och tjänster. Denna makt ska 
användas till att förändra i hållbar rikt-
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ning, att fasa ut hälsofarliga PFAS-ämnen 
från livsmedelsförpackningar t.ex. och få 
fram cirkulära produkter, avslutade Hög-
stedt. De båda gav ett intryck av samstäm-
mighet i dessa frågor.

Nästan i mål – bättre 
kontinuitet i hemtjänsten

Efter mycket slingrande från den styrande 
majoriteten M+C+L+KD+MP under 
våren finns nu äntligen ett mål satt till 
max 11 personal per 14 dagar. Idag ligger 
verkligheten i kommunen på 14 – 15, 
med variationer mellan hemtjänstgrup-
perna. Vänsterparitet hade lämnat in en 
motion som krävde max 10 personal.

Det säger sig självt att det inte är optimal 
vård och omsorg om en omsorgstagare 
träffar hur många olika personal som 
helst. Vem av oss skulle inte bli förvirrad? 
Orolig? Ännu mer ensam? Personalen gör 
sitt bästa och lite till i alla lägen, men det 
är svårt att skapa en förtroendefull relation 
mellan vårdare och omsorgstagare. Det 
kanske viktigaste av allt.

- Vår motion, vårt förslag att sätta gränsen 
vid 10 handlar om bättre kvalitet, om 

trygghet, om omsorgstagarnas väl, om att 
kunna ha möjlighet att som äldre träffa 
personal som har kunskap om just min 
person och mina vanor, sa Carin Högst-
edt (V). Vi är nära målet, som gärna får 
bli ännu bättre kontinuitet men inte sämre. 
Med hjälp av organisation, ledarskap, 
planering, kulturförändring, bemanning, 
politisk vilja och mål ska vi förändra 
till det bättre. Tänk om Växjö kommun 
kunde bli ett föredöme! 

Ledamöternas frågor
Medborgarnas röst
- SCB:s medborgarundersökning 2020  
visar ju tyvärr sjunkande siffror på alla 
variabler jämfört med 2018, inledde 
Håkan Frizén (V) några frågor till Anna 

Tenje (M) . Är Växjö 
en bra plats att bo 
på? Hur nöjd är du 
med kommunens 
verksamhet? Hur 
stort inflytande 
upplever du? Med-
borgarna skattar allt 
detta lägre idag och i 

synnerhet har upplevelsen av möjligheten 
att påverka och inflytandet minskat betyd-
ligt, fortsatte Håkan. 

- Jämförbara städer uppvisar samma trend, 
men vi har såklart ett digert jobb att göra 
här, svarade Tenje. 

- Enbart 43 % råder vänner att flytta till 
Växjö och 14 % avråder helt vilket är 
uppseendeväckande, fortsatte Håkan. 
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- Jag tror förbättrad infrastruktur och att 
skapa fler arbetstillfällen är en väg att gå, 
summerade Tenje.

Oron runt resecentrum
- Den ökade gängkriminaliteten, drog- 

handeln och stökig- 
heten vid resecent- 
rum oroar många. 
Vad gör kommunen 
här? Denna fråga 
ställde Gunnar 
Nordmark (L) till 
Anna Tenje (M). 

- Vi arbetar med ökad kameraövervak-
ning, med polisen, med Securitas och 
med våra trygghetsvärdar, svarade Tenje. 
Vi kommer att göra än mer av detta i och 
runt det nya kommun- och stationshuset, 
försäkrade Tenje.

Våld i nära relationer
- Kommer kommunen kliva av samar-
betet med Resurscentrum för våld i nära 

relationer, un-
drade Elisabet 
Flennemo (V). 

- Nej, inga 
beslut i den 
riktningen 
är fattade. 
Däremot kan 
avtalen kom-

ma att ses över,  förklarade Oliver 
Rosengren (M). 

- Bra, då var det bara ett rykte, avslutade 
Elisabet.

För många friskolor?
- Fler och fler friskolor tillåts starta i 
Växjö. Vilka risker ser du med denna 
överetablering och var går gränsen? 
Julia Berg (S) ställde frågan till utbild-
ningsnämndens ordförande Pernilla 
Tornéus (M). 

- Jag ser inga risker. Det måste finnas ett 
visst överskott av platser så att valmöj- 
ligheter ges, svarade Tornéus. 
Det går inte heller att säga exakt var 
gränsen går för etablering, vi får in elever 
från andra kommuner också och måste ha 
plats för dessa, avslutade Tornéus.

Vänsterpartiet har vid flera tillfällen under 
senare tid varit kritiska till att friskolor 
fritt får etablera sig trots att det redan i 
dagsläget finns tillräckligt med platser, vi 
ser att detta riskerar dränera den kommu-
nala skolan på inte bara elever utan också 
resurser. 

Under april månads fullmäktige behand-
lades även en motion som Vänsterpartiet 
lämnat in med krav på att friskolor ska 
dela med sig av statistik vad gäller t.ex. 
lärartäthet, behörighet, måluppfyllelse 
mm. Inget bifall från övriga partier, de 
menade att det räcker med dialog medan 
Vänsterpartiet förespråkar ett avtal där 
friskolor förpliktar sig att dela med sig av 
statistik.
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